
Společnost ZPS – FRÉZOVACÍ NÁSTROJE a.s. je významným evropským výrobcem a distributorem 

nástrojů pro profesionální obrábění kovů, zejména fréz, vrtáků, pilových kotoučů, závitníků a dalších 

kovoobráběcích rotačních nástrojů. Naše tradice a zkušenosti sahají až do třicátých let 20. století k firmě 

Baťa a dodnes je sídlo firmy v areálu bývalých obuvnicko-strojírenských závodů v centru města Zlína. 

Aktuálně ve společnosti pracuje 115 zaměstnanců.

V současné době je ZPS – FRÉZOVACÍ NÁSTROJE a.s. největším českým výrobcem a jedním 

z nejvýznamnějších evropských výrobců fréz z rychlořezných. V tomto segmentu vyráběných nástrojů již 

dnes převyšujeme evropskou konkurenci. Nosnými produkty ve výrobě nástrojů jsou především 

standardizované (DIN) a speciální frézy. Nejdynamičtější růst zaznamenává v posledních letech 

sortiment tvrdokovových nástrojů. Investicemi do nových technologií postupně rozšiřujeme možnosti 

výroby speciálních nástrojů dle požadavků zákazníků, jež v současné době tvoří přibližně 20% obratu 

firmy. Jsme exportně zaměřená privátní společnost, kdy více jak 75 % vlastní produkce vyvážíme přímo 

anebo přes další distribuční kanály do celého světa. 

Klíčovým know-how firmy je tepelné zpracování nástrojových ocelí ve vlastní kalírně, kde rovněž 

poskytujeme externím zákazníkům služby tepelného zpracování ocelí ve vakuu, iontovou nitridaci či 

kryogenní zpracování kovů a disponujeme vlastní svozovou službou. Kromě služeb naší kalírny nabízíme 

rovněž kooperace ve výrobě přesných dílců na 5 osých obráběcích centrech od japonského výrobce 

FANUC.

Aktuální nabídka rotačních nástrojů s ideálním poměrem cena/výkon je koncipována tak, aby pokrývala 

široké potřeby našich zákazníků v segmentu třískového obrábění kovů.  Pravidelně zařazujeme do 

standardního sortimentu řadu novinek napříč celým sortimentem, které doplňují naše produktové řady 

o Vámi poptávané aplikace. 

Po letech budování a posilování globální tržní pozice, především díky unikátní specializaci na frézy a další 

rotační nástroje z rychlořezných ocelí, zaměřuje představenstvo svou pozornost na zvýšení prestiže 

společnosti ZPS-FN na lokálním trhu práce, aby zajistilo dostatečné lidské zdroje pro další růst. Cílem je 

lépe prezentovat firmu jako perspektivního a moderního zaměstnavatele, který sídlí v centru města Zlína, 

pečuje o své zaměstnance a výrobky vyváží do celého světa. Spolupracujeme s několika vysokými 

a středními školami. Velmi úzká je zejména spolupráce se Střední průmyslovou školou polytechnickou –

Centrem odborné přípravy ve Zlíně, se kterou jsme vybudovali společné školicí středisko, kde se studenti 

učí jak obecnému obrábění kovů, tak programování brousících CNC strojů. Prioritou vedení společnosti 

ZPS-FN je proto strategie s cílem udržitelného a efektivního rozvoje firmy nejen po produktové, ale 

především po stránce personální.

Co říkáte na koncept velké výstavní akce WORLD OF MACHINING? Případně: Co očekáváte od výstavní 
akce WOM?
Jedná se o první ročník, ale vzhledem k tomu, že se ho aktivně účastníme jako vystavovatel, pak koncept 
vidíme jako smysluplný a přínosný. Regionální výstavy mají význam především v přímém kontaktu 
s potenciálně zajímavými koncovými uživateli našich nástrojů.

Co si myslíte o současném vnímání veletrhů obecně v evropském i světovém rozsahu?
Obecně vnímáme a sledujeme klesající význam především velkých a mezinárodních veletrhů. Ale cílené 
lokální akce mohou naopak přilákat zajímavou strukturu návštěvníků: Osobní kontakt je vždy důležitý.

Kde vidíte „svět obrábění“ za 20-30 let?
Bude se hodně měnit ať už z pohledu technologií, obráběných materiálů nebo nástrojů. Nicméně stále 
půjde o obor, který zde má historickou tradici a je nutné ji udržovat a rozvíjet. Bohužel globální trendy 
hrají v náš neprospěch, Evropa ztrácí konkurenceschopnost.

V čem vidíte největší problematiku současného kovoobráběcího světa z hlediska ekonomiky? Pohled 
celosvětové problematiky
Globální přesuny zdrojů a výroby do levnějších destinací. Špatná geopolitická situace může částečně 
pomoci udržet evropské know how a výrobu, ale rozhodně se nedá v nejbližší době počítat s výrazným 
růstem průmyslové výroby v EU. Stabilita bude úspěchem a dojde k tržní selekci, vydrží jen ti co to dělají 
dobře.

Představení vystavovatele
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